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“Which clubs are you going to join?" is a big 

difference. From what I have noticed, in Japan 

students tend to join one club at most. That is 

quite different from my experience in America. 

In fact, sports are not considered clubs! Many 

students will play a fall sport and a spring 

sport as well as join several clubs. Sometimes 

people may join clubs or play sports they don't 

like. Why?

Well, I'm not a fan of sports. But since it is 

good for college applications to have a variety 

of clubs and sports, I played tennis in high 

school. I did not like it at all! But it was 

important for my college application. I was also 

on the school newspaper for a while and the 

debate team and yearbook for all four years of 

high school.

But some people like sports and play many. One 

of my brothers played football in the winter, 

baseball in the spring and even track and field 

in the winter. Not everyone plays sports, but 

people like my brother are not uncommon!

　「どの部活動に入るか？」は（学生にとって）大
きな問題です。日本では、学生のほとんどは1つの
部活動にだけ参加する傾向にあると私は気づきまし
た。日本の部活動のあり方は、私がアメリカで経験
したものとはかなり異なります。実際に、アメリカ
ではスポーツは部活動とは見なされません。多くの
学生が秋のスポーツや春のスポーツをしながら、い
くつかの部活動にも参加します。また、時には複数
の部活動に参加したり、好きではないスポーツをし
たりすることもあります。どうしてでしょうか？ 
　さて、私はスポーツが好きではありません。しか
し、大学に出願するためにはいろいろな部活動やス
ポーツの経験がある方がいいので、高校ではテニス
をしました。けれどテニスはまったく好きにはなれ
ませんでした！でも、それは私の大学出願にとって
必要な経験だったのです。また私は、少しの間新聞
部にも所属し、討論部と卒業アルバム制作部にも4
年間所属していました。
　しかし、スポーツが好きでいろいろなスポーツを
楽しむ人もいます。私の兄弟の一人は、春には野球
をし、冬にはサッカーとさらに陸上競技もしていま
した。誰もがスポーツをするわけではありませんが、
私の弟のような人も珍しいことではありません！
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コミナス便り コミュニティナースの桝田 采那です。
西吉野町を中心に活動しています。

　4月から65歳以上の人を対象に、新型コロナウイルスワク
チン接種の予約が始まりました。西吉野町では高齢者のひとり
暮らし・夫婦世帯も多く、予約方法や接種時の注意点等の情報
を伝えしながら訪問活動しています。
　住民からは「周りの地域（市町村）では予約のお知らせはま
だやし、私も不安やったけど、早くお知らせがきてよかった」「ワ
クチン接種したらちょっとは安心して買い物にでかけられるか
なぁ」という声を聞かせていただきました。
　ワクチン接種は重症化の予防には有効ですが、必ず感染しないないというわけではありません。明るい未来の
ため、引き続き感染症対策を行いましょう。
　また大塔町でも訪問活動をはじめています。人と人とが交流する機会が減少しており不安な日々が続きますが、
いつでも頼ってもらえたらと思っていますので、姿を見かけたら気軽に声をかけてください。
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大野屋

なんでも発表会


